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Białe Błota, dnia 24.08.2022 r. 
BRG.0012.2.2.2022 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  
24.08.2022 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów  Ilona Nowakowska, 
radny Bronisław Balcerowski,  radny Krzysztof Michalak, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof 
Kocikowski,  Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Specjalista w referacie 
Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Wojciech Jarosiński, Kierownik Referatu 
Inwestycji Anna Bromka, Kierownika COEiS Patrycjusz Migawa. 
 
 
Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, 
odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i przedstawiła 
tematykę posiedzenia Komisji: 

1. Informacja dot. realizacji projektów kontynuowanych i nowo rozpoczętych z udziałem 
środków zewnętrznych, 

2. Informacja nt. przygotowania szkół pod względem finansowym i technicznym do roku 
szkolnego 2022/2023 z uwzględnieniem, którzy posiadają statut uchodźcy, 

3. Plan finansowy środków otrzymany z funduszu pomocy w celu finansowania lub 
dofinansowania realizacji zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy, 

4. Sprawy bieżące.  
 

Ad. 1 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przedstawiła stan inwestycji zaawansowanych na 
dzień 24.08.2022r., który stanowi załącznik do protokołu.  
Radny Bronisław Balcerowski pytał, czy zadanie realizacji  o ul. Cyprysową II etap od ul. 
Jałowcowej jest  z dofinansowania. 
Kierownik  Anna Bromka odpowiedziała, że nie jest z dofinansowania.  
Następnie głos zabrał Specjalista w referacie Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy 
Wojciech Jarosiński, który przedstawił środki dofinansowane i prowadzone umowy. 
Poinformował, że w zeszłorocznej edycji uzyskano środki z Narodowego Forum Muzyki z 
Programu Akademia Chóralna na edycje Śpiewająca Polska w kwocie 8 000 zł na prowadzenie 
trzech chórów szkolnych, umowa jest w trakcie realizacji. Środki z programu Polski Ład, z 
złożonych naborów- zadanie  Farma fotowoltaiczna oraz budowa sieci  oświetlenie na terenie 
gminy Białe Błota uzyskały dofinansowanie.   
Radny Krzysztof Michalak pytał o wysokości dofinansowania Farmy fotowoltaicznej. 
Pan Wojciech Jarosiński odpowiedział, że 2 mln zł, planowana budowa zakłada około 0,5 MW.   
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Radny Krzysztof Kocikowski pytał, czy w umowie zostanie zawarty zapis, że każda ilość energii 
zostanie odebrana przez operatora. Ponieważ są przypadki, że operator nie odbiera energii. 
Pytał, jak to zostanie rozwiązane w przypadku gminy. Pytał również, czy znana jest cena zakupu i 
sprzedaży energii. 
Pan Wojciech Jarosiński odpowiedział, że cena energii jest zmienna nawet o 100% i jest to 
trudne do określenia. Prawdopodobnie są to instalacje zakładane zbiorowo, czyli przez 
pośredników, współfinansowane inwestycje. Planowana jest realizacja magazynu energii w 
ramach inwestycji. 
Radny Sławomir Ruge pytał, czy sieć energetyczna w Cielu jest w ogóle przygotowana do 
oddawania energii.  
Pan Wojciech Jarosiński mówił, że warunki przyłączenia określił operator na etapie uzyskiwania 
pozwoleń.  
Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę, że powstająca Farma fotowoltaiczna powstanie w 
pobliżu rozbudowy stacji wodociągowej w związku z czym zużycie energii zostanie zwiększone. 
Przez co zostałyby obniżone koszty eksploatacyjne stacji wodociągowej, co wpłynęłoby 
korzystanie na produkcję wody.  
Pan Wojciech Jarosiński mówił, że Farmę fotowoltaiczną można nie przyłączać do sieci tylko do 
źródła, które zużywa energię. Gmina będzie dążyć do tego, aby umowa pokrywała 100% 
wyprodukowanej energii. Ponadto p. Wojciech Jarosiński mówił, że pozyskano środki z Polski 
Cyfrowej na wsparcie dzieci z rodzin  popegeerowskich, dofinasowanie wyniosło 519 000 zł na 
zakup sprzętu komputerowego. Pierwszy przetarg został unieważniony ze względu na brak 
wykonawców, ponowne ogłoszenie przetargu wskazało 4 wykonawców, obecnie trwa wybór 
wykonawcy. Drugi projekt z Polski Cyfrowej dotyczy grantu w wysokości 100 000 zł pod nazwą 
Cyfrowa Gmina dot. cyfryzacji jednostek samorządowych. Planowany jest zakup serwerów i 
oprogramowania dla jednostek podległych do prowadzenia korespondencji elektronicznej, 
szacowany koszt około 90 000 zł, dodatkowo istnieje obowiązek przeprowadzenia audytu 
informatycznego bezpieczeństwa w sieci w gminie. Został również złożony wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego na zagospodarowanie działki w Łochowie, docelowo na budowę targowiska, 
jak również został złożony wniosek na rozbudowę placu sołeckiego w Łochowie. Aktualnie jest 
nowy nabór z Urzędu Wojewódzkiego na kolejną edycję Programu Rozwoju. Warunkiem 
podstawowym są maksymalnie trzy wnioski. Wniosek będzie dotyczył ul. Borowikowej w 
Zielonce II etap, budowy ul. Nizinnej w Białych Błotach oraz  rozbudowy ul. Przyjaznej w Lisim 
Ogonie.  
Radny Bronisław Balcerowski pytał, czy coś się wydarzyło w związku z korygowaniem  
ul. Letniskowej obok parkomatu.  Zwrócił uwagę, że jest  problem w minięciu się dwóch 
pojazdów na łuku tej drogi.  
Pani Anna Bromka mówiła, że w związku z tym, że jest to inwestycja dofinansowana, to nie 
należy korygować elementów, które na to dofinansowanie zostały zgłoszone. Wymagałoby to 
wykonania projektu i przejścia do realizacji. Proponowała, aby poczekać do zakończenia okresu 
trwałości dot dofinansowania, korygując element, który był wykonany zgodnie z projektem 
złożonym do starostwa.  
Radny Krzysztof Michalak pytał o ul. Białą.  
Kierownik Anna Bromka przekazała, że odnośnie ul. Białej została wydana decyzja ZRID.  



3 
 

Radny Krzysztof Michalak mówił, że mieszkańcy obawiają  się przejazdu samochodów 
ciężarowych na tej ulicy. Pytał, czy jest możliwość wprowadzenia ograniczenia ruchu dla 
samochodów ciężarowych. 
Kierownik Anna Bromka zaproponowała, aby radny Krzysztof Michalak w celu wyjaśnienia tej 
sprawy zgłosił się do Referatu Inwestycji gdzie zostanie przedstawiony projekt organizacji ruchu 
na tej ulicy.  
Radny Bronisław Balcerowski proponował zamontowanie lustra na skrzyżowaniu ulicy 
Cyprysowej z ul. Grabową w Łochowie.  
Radny Sławomir Ruge pytał o etap realizacji projektu ul. Czereśniowej w Łochowie.  
Kierownik Anna Bromka przekazała, że odnośnie ul. Czereśniowej w dniu 18.07 wydano decyzję 
ZRID, która oczekuje na uprawomocnienie.  
Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o okres gwarancji ul. Sokolej w Murowańcu.  
Kierownik Anna Bromka mówiła, że jest to okres 5 lat.  
Ad. 2 
Kierownika COEiS Patrycjusz Migawa poinformował, że do Szkoły Podstawowej w Łochowie 
będzie uczęszczać 929 uczniów w tym 26 uczniów z Ukrainy, obecnie będą funkcjonowały dwa 
oddziały przedszkolne. Zostanie dokonany podział klas II w związku z tym, że do  klas uczęszcza 
powyżej 25 uczniów. W szkole pracuje 123 pracowników w tym 104 nauczycieli i 19 
pracowników administracji i obsługi. Planowana jest modernizacja budynku B w Szkole 
Podstawowej w Łochowie. Zostało zrealizowane doposażenie szkół w ramach programu 
Laboratoria Przyszłości, zostało zmodernizowane  patio oraz m.in.  wykonano naprawę i 
ułożenie  dodatkowej powierzchni kostki brukowej, trwa malowanie znaków poziomych na 
parkingach. Zostało wykonane wysokościowe czyszczenie konstrukcji dachu sali gimnastycznej i 
auli szkolnej, wykonany został remont powierzchni wyłożonych płytkami ceramicznymi 
wewnątrz i na zewnątrz budynku szkolnego, ponadto zostały wykonane drobne remonty ścian. 
Jednocześnie zostały zorganizowane sale lekcyjne w dotychczasowej szatni. 
Radny Krzysztof Michalak pytał, czy planuje się rozwiązanie problemu z dojazdem do szkoły przy  
ul. Żurawinowej w Łochowie.  
Kierownika COEiS Patrycjusz Migawa przekazał, że to zadanie będzie dokonane razem z 
reorganizacją parkingu.  
Radny Krzysztof Michalak mówił o problemie z dojazdem do przedszkola „Wróżka”  
Kierownika COEiS Patrycjusz Migawa mówił, że powstał parking od strony ul. Czystej, jednak 
jedynym rozwiązaniem sytuacji byłaby budowa parkingu wzdłuż ulicy Centralnej.  
Kontynuując przekazał, że do  Szkoły Podstawowej w Białych Błotach będzie uczęszczać 1621 
uczniów, 100 uczniów z Ukrainy, zaplanowanych jest 65 oddziałów w tym 7 oddziałów 
przedszkolnych, 222 pracowników w tym 179 nauczycieli i 23 pracowników obsługi. Następnie 
omówił zaplanowane inwestycje i remonty do których należy zakończony remont polegający na 
wymianie instalacji elektrycznej, jak również zakończona dostawa windy, jednocześnie zostały 
zaadaptowane pomieszczenia po GCK. Kierownik COEiS stwierdził, że ważnym zadaniem do 
realizacji byłaby renowacja parkietu w budynku B. Ponadto mówił, że jest problem z 
pozyskaniem nauczycieli  do oddziałów przedszkolnych. Wskazał, że  w Przedszkolu „Wróżka” 
wykonano przeglądy techniczne budynków oraz placów zabaw, które oceniono na poziomie 
dobrym. Ogółem liczba uczniów stanowi 318 w tym 8 uczniów z Ukrainy. Liczba oddziałów 13, 
liczba pracowników 71 w tym 42 nauczycieli i 29 pracowników administracji i obsługi.  
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Do inwestycji i remontów w placówce należy renowacja placów zabaw w Zielonce i w Białych 
Błotach, remont schodów w Zielonce. Do zakończenia roku planowane są place malarskie na 
placach zabaw oraz wymiana lub remont wyłączonego elementu na placu zabaw. W żłobku  
„U Misia” dzieci od dnia 25.08 rozpoczynają zajęcia adaptacyjne. Liczba dzieci stanowi 162 
umieszczonych w 8 grupach, 1 dziecko pochodzi z Ukrainy. Liczba pracowników 39 w tym 30 
opiekunów dzieci i pielęgniarek 9 pracowników administracji i obsługi. Planowana jest 
reorganizacja łazienki dla dzieci. Uzyskano pozwolenie na przebudowę łazienki w celu 
dostosowania jej do  potrzeb osób niepełnosprawnych. W związku ze zmianą stopnia awansu 
zawodowego zmienią się wynagrodzenia. Kierownik COEiS stwierdził, że z przedstawionych 
informacji wynika, że liczba oddziałów globalnie się nie zmienia, natomiast zmienia się ich 
struktura poprzez pojawienie się oddziałów przedszkolnych, których utrzymanie jest droższe dla 
gminy w związku z zatrudnieniem  większej ilości pracowników w oddziale przedszkolnym.  
W przypadku  dzieci w wieku 3-5 lat otrzymywana jest dotacja przedszkolna, która nie jest 
subwencją i wynosi 1500 zł w skali roku, a koszty są zdecydowanie większe. Kierownik COEiS 
mówił, że została wynegocjowana nowa umowa na przejazdy autobusowe.  
Radny Sławomir Ruge pytał o zakupione ze środków gminnych łóżka, materace w związku z 
trwającą pandemią Covid-19.  
Kierownik COEiS mówił, że te przedmioty zostały zmagazynowane w placówce, kilka łóżek 
zostało użyczonych mieszkańcom, którzy przyjęli uchodźców z Ukrainy.  
Ad. 3 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że przekazała zestawienie 
dochodów i wydatków funduszu pomocy na zadania realizowane na podstawie ustawy o 
pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego Państwa za I 
półrocze. Środki pochodzą ze środków funduszu pomocy. Ogółem Gmina Białe Błota w 2022 
roku otrzymała  2 610 369, 73 zł. Środki zostały przekazane na administrację publiczną na 
dofinansowanie realizacji zadań w urzędach wojewódzkich w związku z nadaniem numeru Pesel 
obywatelom Ukrainy. Jest to 11 762,23 zł na wykonanie zdjęcia osobie ubiegającej się o nadanie 
numeru Pesel, na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy w obiektach 
zatwierdzonych przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Przekazano kwotę  
1 341 050 zł na świadczenia pieniężne w wysokości 40 zł na osobę dziennie. Na zadania 
oświatowe, czyli na wsparcie realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z 
kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi, uczniami będącymi obywatelami Ukrainy 
przekazano kwotę 375 309 zł. Na pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wypłatę 
jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę przekazano 187 578 zł. Na 
świadczenia rodzinne 35 448 zł. Dochody zostały zrealizowane w 100% a wydatki w 81,7% Jest 
to stan na dzień 30.06, wszystko zostało zrealizowane w miesiącu lipcu. Skarbnik Gminy 
przekazała, że nadano 830 numerów Pesel na terenie gminy. 
Ad. 4 
Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przekazała, że do komisji wpłynęło pismo ze ZWIUK 
w celu wydania przez komisję opinii dotyczącej cen taryf na wodę i odprowadzenie ścieków.  
Radny Krzysztof Michalak pytał ile  członków liczy Rada Nadzorcza w spółce ZWiUK. Stwierdził, 
że od początku kadencji Rady ciągle przedstawiana jest zła sytuacja w ZWiUK.  
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Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przekazał, że nie ma takiej informacji, planowane są 
inwestycje. W piśmie przedstawiono warianty, komisja ma wypracować opinię, czy gmina ma 
pomóc w spłacie odsetek i częściowo kapitału, czy też nie.  
Radny Krzysztof Kocikowski zwrócił uwagę, że na rok 2023 jest to kwota blisko 1,5 mln zł plus  
52 000 zł kapitał, w kolejnym roku jest 1 300 000 zł plus 638 000 zł w następnym roku jest to 
kwota poniżej 1 mln zł plus 640 000 zł. Stwierdził, że przez najbliższe dwa lata jest to pokaźna 
kwota. Przekazanie kwot wpłynie na obniżenie opłat za wodę przez mieszkańców, lecz zostanie  
to wykonane kosztem niezrealizowania inwestycji.  
Radny Sławomir Ruge przychylił się do propozycji pomocy w spłacie odsetek i rat kapitałowych 
przez gminę.   
Radna Ilona Nowakowska, radny Krzysztof Michalak oraz radny Krzysztof Kocikowski również 
przychylili się do propozycji pomocy przez gminę w spłacie odsetek i rat kapitałowych.  
Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przedstawiła pismo mieszkańców  
ul. Cudne Manowce z Zielonki, odczytała treść pisma wójta  w sprawie wyrażenia zgody na 
podpisanie porozumienia z mieszkańcami ww ulicy dot. partycypacji kosztów wykonania 
niezbędnej dokumentacji projektowej budowy ulicy oraz dodania zadania pod nazwą: „Projekt i 
budowa ulicy Cudne Manowce do budżetu gminy Białe Błota na rok 2022 oraz WPF na lata 2023 
– 2025 z kwotami niezbędnymi do wykonania projektu oraz realizacji budowy. Szacowany koszt 
wykonania dokumentacji to około 60 000 zł brutto. Szacowany koszt budowy to ok. 2 mln zł 
brutto. 
Radny Sławomir Ruge mówił, że jest to ulica ślepa, ponadto dojazdowa ul. Koperkowa nie jest 
ulicą utwardzoną. Utwardzenie ul. Cudne Manowce spowodowałoby przejazd z ulicy gruntowej 
na ulicę utwardzoną. Uważa, że w pierwszej kolejności należałoby utwardzić drogi dojazdowe do 
przedmiotowej ulicy, czyli w tym przypadku ulicy Koperkowej. 
Radny Krzysztof Kocikowski pytał skąd będą pochodziły środki. 
Radny Sławomir Ruge wyraził sprzeciw w sprawie podpisania porozumienia z mieszkańcami ulicy 
Cudne Manowce dot. partycypacji kosztów wykonania niezbędnej dokumentacji projektowej dla 
ww ulicy.  
Radny Krzysztof Michalak oddał głos wstrzymujący.  
Radny Krzysztof Kocikowski oddał głos wstrzymujący.  
Radna Ilona Nowakowska była przeciwna.  
Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła plan pracy komisji na IV kwartał.  
Termin: 19.10.2022r., godz. 13.00, tematyka: Analiza dochodów z podatków z nieruchomości od 
osób fizycznych i prawnych, 
- materiały na sesję, 
- sprawy bieżące, 
Termin: 23.11.2022r., godz. 11.00 Tematyka: Omówienie projektu budżetu i WPF na 2023 rok,  
-przygotowanie opinii do projektu budżetu i WPF na 2023 rok, 
- materiały na sesję,  
- sprawy bieżące.  
Termin: 07.12.2022r., godz. 13.00, Tematyka: Wyrażenie ostatecznej opinii do projektu budżetu 
i WPF na 2023 rok. 
Termin: 21.12.2022r., godz. 13.00, Tematyka: Szczegółowe prace nad budżetem i WPF na 2023 
rok,  
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- materiały na sesję, 
- sprawy bieżące.  
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
Protokół na podstawie nagrania  
sporządziła: Anna Cabańska  

 
 
Przewodnicząca Komisji  
     
   Ilona Nowakowska 

 

 

 
 
  
 


